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Souhrn významných legislativních událostí
24.11.2008 - 30.11.2008
Vláda schválila návrh nového zákona o stížnostech, jehož cílem je komplexně upravit postup
podávání a vyřizování nejenom samotné stížnosti, ale i kontroly toho, jak oslovený úřad postupoval
při vyřizování stížnosti. Informace byla zveřejněna na webových stránkách úřadu vlády. Vypracování
návrhu zákona vzešlo z iniciativy zastupitelů Jihomoravského kraje, kteří tento návrh odsouhlasili již
v červenci. Podle nich dnes předpis o vyřizování stížností v ČR zcela chybí, takže se řeší na různých
úřadech různě. Nová úprava, o které ještě musí rozhodnout parlament, by to měla sjednotit.

Vláda

24. listopadu 2008

Vláda požádá NSS o zrušení Dělnické strany
Vláda požádá Nejvyšší správní soud o rozpuštění krajně pravicové Dělnické strany (DS). Vyhověla
žádosti ministra Ivana Langera (ODS), který stranu označil za extremistickou. Dělnická strana je
spojována s dalšími ultrapravicovými uskupeními. Jejích akcí se účastní například i příznivci
neonacistického Národního odporu či Autonomních nacionalistů.

Vláda schválila návrh nového zákona o stížnostech
Vláda schválila návrh nového zákona o stížnostech, jehož cílem je komplexně upravit postup
podávání a vyřizování nejenom samotné stížnosti, ale i kontroly toho, jak oslovený úřad postupoval
při vyřizování stížnosti. Informace byla zveřejněna na webových stránkách úřadu vlády. Vypracování
návrhu zákona vzešlo z iniciativy zastupitelů Jihomoravského kraje, kteří tento návrh odsouhlasili již
v červenci. Podle nich dnes předpis o vyřizování stížností v ČR zcela chybí, takže se řeší na různých
úřadech různě. Nová úprava, o které ještě musí rozhodnout parlament, by to měla sjednotit.

Vláda bude během předsednictví zasedat pravidelně v pondělí
Vláda bude od 1. ledna do konce června příštího roku kvůli předsednictví EU zasedat pravidelně v
pondělí dopoledne. Novinářům to dnes na tiskové konferenci po schůzi kabinetu řekl vicepremiér a
ministr pro evropské záležitosti Alexandr Vondra (ODS).

27. listopadu 2008

Vláda schválila novelu o pojištění, sporný paragraf pozměnila
Vláda dnes schválila návrh novely o veřejném zdravotním pojištění, a to s pozměněným sporným
reformním paragrafem o péči hrazené z pojištění a o nadstandardu. Novinářům to řekl ministr
zdravotnictví Tomáš Julínek (ODS). Výhrady k nové právní úpravě měli lidovci. Jejich předseda,
vicepremiér Jiří Čunek dnes pro novelu nehlasoval.

Lidé by po reformě mohli část peněz na důchody převést do fondů
V případě zavedení vládou zamýšlené třetí etapy penzijní reformy by si lidé mohli část peněz
vkládaných do povinného pojištění vyvést do soukromých fondů. V Praze to řekl ministr práce a
sociálních věcí Petr Nečas (ODS), který novinářům představil svůj návrh poslední fáze důchodové
reformy. Jeho návrh minulý týden schválila porada ekonomických ministrů a vláda by jej měla



projednávat koncem letošního roku.

28. listopadu 2008

Vláda posoudí návrh, aby policii pomohli s předsednictvím celníci
Vláda v pondělí projedná návrh ministerstva vnitra, které chce, aby v době českého předsednictví EU
pomáhali policistům celníci. Vnitro argumentuje tím, že akce spojené s předsednictvím budou pro
policii, která se jim bude věnovat vedle svých každodenních povinností, personálně náročné. Proto je
potřeba stavy policistů posílit.

29. listopadu 2008

Pasy s otisky prstů se podle návrhu mohou vydávat dětem od 6 let
Biometrické pasy s otisky prstů se podle ministra vnitra Ivana Langra (ODS) budou moci vydávat
dětem od šesti let. Stanovení této věkové hranice pro snímání otisků prstů obsahuje návrh zákona o
certifikaci veřejných dokladů s biometrickými údaji, který vláda projedná v pondělí. Cestovní pasy s
otisky prstů se budou vydávat od 1. dubna.

Poslanecká sněmovna

25. listopadu 2008

Poslanci KDU-ČSL žádají, aby vláda vzala zpět zákon o potratech
Poslanecký klub KDU-ČSL dnes požádal předsedu strany Jiřího Čunka, aby v koalici a ve vládě
vyjednal vzetí zpět už schváleného zákona o specifických zdravotních službách. Důvodem jsou
"výhrady svědomí" lidovců k tomu, že by v ČR mohly potrat podstoupit i občanky EU. Novinářům to
řekl mluvčí strany Martin Horálek. Kabinet normu jednohlasně schválil minulý týden, ruku pro ni
tedy zvedli i ministři KDU-ČSL. Nyní zákon má dostat sněmovna.

26. listopadu 2008

Šéf sněmovny svolá mimořádné schůze
Předseda sněmovny Miloslav Vlček (ČSSD) na návrh vládní ODS svolal na příští týden hned dvě
mimořádné schůze sněmovny. První se uskuteční 2. a další 3. prosince. Celkem by se na nich mělo
projednávat 31 bodů, mezi nimi mimo jiné státní rozpočet na příští rok. Řekl to Vlčkův mluvčí Dušan
Veselý.

27. listopadu 2008

Zákon na zrušení fondu kultury je ve sněmovně
Namísto snahy najít nový způsob jeho fungování, rozhodl se stát zrušit svůj fond kultury. Vláda o tom
rozhodla již v létě, návrh zákona, kterým se Státní fond kultury (SFK) zruší, nyní dostali poslanci.
Předpokládá se ukončení jeho činnosti k letošnímu 31. prosinci, přesto se v rámci návrhu státního
rozpočtu na příští rok předkládá i rozpočet fondu ve výši 34 milionů korun. Zákon počítá s převodem
nemovitostí patřících fondu, s nim se musí převést i dluhy a soudní spory, které fond vede.

Senát

26. listopadu 2008

Senát je znovu kompletní



Senát je znovu kompletní. Všech 27 senátorů, kteří uspěli při říjnové obměně třetiny horní komory,
dnes složilo ústavou předepsaný slib. Teprve poté se mohli ujmout v plném rozsahu svého mandátu,
získali mimo jiné právo rozhodovat o zákonech.

Předsedou Senátu byl znovu zvolen Přemysl Sobotka
Předsedou Senátu se dnes znovu stal Přemysl Sobotka z ODS. V tajných volbách mu podle
neoficiálních informací dalo hlasy 78 senátorů. Kromě stranických kolegů ho tak podpořili také
senátoři z ostatních klubů. Sobotka neměl protikandidáta, do čela horní komory byl zvolen potřetí za
sebou.

Není pravděpodobné, že by senátoři "Lisabon" znovu napadli u ÚS
Není pravděpodobné, že by se Senát kvůli lisabonské smlouvě reformující EU znovu obrátil na
Ústavní soud (ÚS) poté, co soud dnes rozhodl, že šest článků smlouvy je v souladu s českou ústavou.
Tento názor vyjádřil dnes znovuzvolený předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS). Osobně bude
hlasovat pro přijetí dokumentu, jak zareagují jeho straničtí kolegové nechce odhadovat. Podle něho
ještě je čas na debatu.

27. listopadu 2008

Senát schválil smlouvy týkající radarové základny USA v ČR
Senát podle očekávání schválil smlouvy, které se týkají radarové základny USA na českém území.
Podpořil jak dohodu o postavení základny v Brdech, tak dohodu o podmínkách pobytu amerických
vojáků, kteří by na této základně působili. Základna má být součástí systému protiraketové obrany.

Prezident

25. listopadu 2008

Klaus: Lisabonská smlouva změní postavení ČR, posune EU k federaci
Prezident Václav Klaus dnes Ústavnímu soudu řekl, že lisabonská smlouva, bude-li přijata, změní
mezinárodní postavení České republiky a může omezit její svrchovanost. Smlouva je podle Klause v
rozporu s duchem, respektive takzvaným materiálním jádrem ústavy. Smlouva prý posune Evropskou
unii blíže k federativnímu státu. Klaus vyzval soudce, aby se při rozhodování oprostili od všech
zahraničních i politických tlaků a uvědomili si důležitost verdiktu.

30. listopadu 2008

Jakl: Prezident by měl lisabonskou smlouvu napadnout u ÚS
Prezident Václav Klaus by měl podle názoru svého poradce Ladislava Jakla v každém případě
lisabonskou smlouvu sám napadnout u Ústavního soudu. Jakl to řekl v pořadu České televize Otázky
Václava Moravce s tím, že mu to bude doporučovat. Neuvedl, zda se tak už prezident rozhodl.

Ministerstvo spravedlnosti

27. listopadu 2008

Ministr navrhuje přísnější postih za předčasné propuštění Kutala
Ministr spravedlnosti Jiří Pospíšil (ODS) požaduje přísnější kárný postih pro olomouckou soudkyni
Michaelu Burešovou, která rozhodla o předčasném propuštění šumperského podnikatele Vratislava
Kutala z vězení. Vrchní soud v Olomouci Burešovou potrestal důtkou, ministr se proti tomu odvolal
ke kárnému senátu Nejvyššího soudu (NS). Řekl to mluvčí NS Petr Knötig.



Pozn.:

Rozhodování o lisabonské smlouvě ovlivní i další podobná řízení
24. listopadu 2008 - Způsob, jakým Ústavní soud (ÚS) pojme rozhodování o souladu lisabonské
smlouvy s českým ústavním pořádkem, bude mít dopad i na případná další podobná řízení o
mezinárodních smlouvách - třeba o americkém radaru v Brdech. Upozorňují na to právní odborníci.
Soulad mezinárodní smlouvy připravené k ratifikaci s českým právem totiž ÚS v této podobě řeší
vůbec poprvé, a musí proto formulovat některá formální pravidla a vyložit zákon.

Rozhodnutí ÚS o lisabonské smlouvě bylo jednoznačné
26. listopadu 2008 - Rozhodnutí Ústavního soudu o souladu lisabonské smlouvy s českým právním
řádem bylo jednoznačné. Žádný soudce si nevyhradil odlišné stanovisko ani k výroku, ani k
odůvodnění nálezu, napsali pracovníci analytického oddělení soudu ve shrnutí nálezu. Výsledek bez
odlišných stanovisek je v politicky vyhrocených a složitých kauzách výjimečný.

Právník: Odepření potratů občankám unie by mohlo skončit žalobou
27. listopadu 2008 - Pokud by Česká republika diskriminovala občanky Evropské unie tím, že by jim
na svém území nepovolila podstoupit potrat, mohla by ji Evropská komise nebo jiný členský stát
zažalovat u Evropského soudního dvora. Spor by pak pro ČR mohl skončit pokutou. Řekl to vedoucí
katedry evropského práva na pražské právnické fakultě Luboš Tichý.

Rychetský připustil, že odpůrci smlouvy mají minimální prostor
Praha 30. listopadu (ČTK) - Pokud se někdo znovu obrátí na Ústavní soud (ÚS), aby přezkoumal
soulad lisabonské smlouvy či jejích částí s českým právem, bude mít po středečním rozhodnutí ÚS
minimální manévrovací prostor. V diskusním pořadu České televize Otázky Václava Moravce to dnes
připustil předseda ÚS Pavel Rychetský.

Arbitráž ČR a Diag Human přezkoumá česko-švýcarský senát
28. listopadu 2008 - O přezkumu nálezu v arbitráži České republiky a společnosti Diag Human má
rozhodovat tříčlenný česko-švýcarský senát ve složení Petr Kužel, Milan Kindl a Damian Della Ca.
Prezidenta Hospodářské komory Petra Kužela jmenoval předsedou senátu ve čtvrtek soud, jehož
verdikt zatím není pravomocný. Ministerstvo zdravotnictví, které návrh na jmenování podalo, je s
rozhodnutím soudu spokojeno. ČTK to dnes sdělil mluvčí resortu Tomáš Cikrt.

Zdroj: ČTK
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